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Protokół Nr XLIX / 22 

z XLIX sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 30 maja 2022 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05-15.33. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 49 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji oraz osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Powiedział, że w sesji 

uczestniczy 18 radnych.  

 

Przewodniczący Rady - Poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są 

udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie  

i upublicznianie swoich danych osobowych, w myśl przepisów rozporządzenia o ochronie 

danych tak zwane RODO.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że 27 maja odbyła się uroczysta sesja Rady Miejskiej  

z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego. Na sesji tej została wyróżniona radna pani Maria 

Golenia, wiceprzewodnicząca. Niestety nie mogła uczestniczyć. Poprosił Burmistrza Ropczyc  

o wręczenie statuetki. 

Wręczenie wyróżnienia przez Burmistrza Ropczyc wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej. 

 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak – Uprzejmie proszę o zgodę na wprowadzenie do 

porządku obrad dzisiejszej sesji autopoprawki. Autopoprawka dotyczyłaby projektu 6.4 zmian 

w budżecie i będzie dotyczyć wprowadzenia dwóch kwot, jedna znacząca 826 000 zł. To jest 

subwencja, dotacja w zasadzie do podwyżki płacy naszych nauczycieli szkół podstawowych, 

nie przedszkoli, przedszkola to już z naszych dochodów własnych, od 1 maja 4,4 % wraz  

z pochodnymi od tych płac. Sądzimy, że ta kwota jest kwotą wystarczającą  
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i oczywiście tak jak wspomniałem z naszych dochodów musimy zabezpieczyć podwyżki dla 

nauczycieli przedszkoli. Druga zmiana w budżecie dotyczy kwoty niewielkiej 3 000 złotych. 

Przekazujemy tą kwotę za zgodą Wysokiej Rady, jeśli tą autopoprawkę wprowadzimy dla 

samorządu miasta Dębica. Jest to przygotowanie dokumentacji planistycznej dotyczącej 

przyszłej aplikacji o środki w ramach współpracy między naszymi miastami. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że został zgłoszony wniosek o autopoprawkę do projektu 

6.4., co radni mają już w e-sesji. 

 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za – 18, przeciw - 0, 

wstrzymujących  się – 0. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiany do porządku obrad dzisiejszej sesji zostały 

wprowadzone.   

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z 46 i 47 sesji Rady Miejskiej.  

4. Raport o stanie gminy Ropczyce za 2021 rok - wotum zaufania.  

1) Przedstawienie raportu, rozpatrzenie raportu, debata nad raportem.  

2) Wotum zaufania dla Burmistrza Ropczyc - głosowanie nad udzieleniem wotum zaufania.  

    1) Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Ropczyc.  

5. Zatwierdzenie wykonania budżetu gminy Ropczyce 2021 roku - absolutorium:  

1) Zapoznanie się z: sprawozdaniem z wykonania budżetu, sprawozdaniem finansowym, opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, informacją o stanie mienia, stanowiskiem komisji 

rewizyjnej:  

    1) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Ropczyce za 2021 rok  

    2) Sprawozdanie finansowe Gminy Ropczyce za 2021 rok  

    3) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu  

    4) Informacja o stanie mienia Gminy Ropczyce  

    5) Stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ropczycach: wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium oraz opinia o wykonaniu budżetu  

   6) Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium.  

2) Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu - Gminy Ropczyce za 2021 rok.  

   1) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.  

   2) Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Ropczyce za 2021 rok.  

3) Absolutorium dla Burmistrza Ropczyc z tytułu wykonania budżetu 2021 roku.  

      1) Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ropczyc.  
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6. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie przyjęcia "Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 

dla Gminy Ropczyce"  

2) Uchwała w sprawie: przyjęcia "Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Ropczyce na 

lata 2021-2027"  

3) Uchwała w sprawie zezwolenia na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej oraz na 

udzielenie bonifikaty  

4) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok.  

5) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2022-2032.  

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza, w okresie międzysesyjnym.  

8. Sprawy różne.  

9. Zamknięcie sesji.  

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 46 i 47 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokoły z 46 i 47 sesji Rady Miejskiej zostały przyjęte przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4. 

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz - Punkt 4 porządku obrad. Raport o stanie 

Gminy Ropczyce za 2021 rok - wotum zaufania. Raport Wysoka Rada otrzymała. Ten punkt 

porządku obrad składa się z dwóch punktów. Pierwszy przedstawienie raportu, rozpatrzenie 

raportu, debata nad raportem. Drugi  to wotum zaufania dla burmistrza Ropczyc, głosowanie 

nad udzieleniem wotum zaufania oraz uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Burmistrzowi Ropczyc. Proszę pana burmistrza o przedstawienie raportu.   

Prezentacja multimedialna dotycząca Raportu o stanie gminy Ropczyce za 2021 rok.  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Od kilku lat co roku organy wykonawcze samorządów 

miast, gmin, powiatów, województwa składają obok sprawozdania za rok miniony również 

raport. Ten raport jest jakby poszerzeniem sprawozdania, pokazuje rok miniony i oczywiście 

mocne i słabsze strony w roku sprawozdawczym, w roku minionym. Oceniamy wszechstronnie 

gminę i też nasz raport zawiera taki materiał na ponad 100 stronach. Dziękuję zespołowi 

komunikacji społecznej pani kierownik Teresie Kiepiel i współpracownikom za zebranie 

materiału sprawozdawczego ze wszystkich referatów i jednostek organizacyjnych i pokazanie 

go w jednym materiale. Wysoka Rada mogła go przeanalizować, te materiały każdy z radnych 

posiada. Dzisiejsze obrazki miały nam tylko przypomnieć i pokazać obszar spraw, którymi 

samorząd w ubiegłym roku się zajmował. W zasadzie oceniamy gminy przez aspekty 

prorozwojowe co udało się zrobić, jaki jest bilans finansowy gminy po roku minionym, to jest 

ważne, ale myślę, że o wiele ważniejsze jest to jak próbujemy realizować nasze codzienne 

obowiązki w kwestii zapewnienia obsługi administracyjnej, obsługi społecznej, obsługi 
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edukacyjnej w zakresie kultury, sportu, w zakresie utrzymania porządku, czystości, ładu, 

zabezpieczenia infrastruktury technicznej dla naszych mieszkańców jak ciepło, woda, odbiór 

odpadów, czy też kanalizacji sanitarnej. To są wszystko obszary którymi gmina się zajmuje 

wraz ze swoimi jednostkami organizacyjnymi i urząd gminy. Podsumowując rok miniony obok  

wyliczeń finansowych, o których będzie jeszcze mowa w sprawozdaniu za rok ubiegły, chcę 

zauważyć, że na koniec w bilansie nie mamy deficytu tylko nadwyżkę  5 000 000 zł, co też jest 

istotne. Chcę powiedzieć, że ważna jest praca na co dzień moich wszystkich 

współpracowników w tej myślę, że dobrej, profesjonalnej obsłudze naszych mieszkańców jak 

również i gości, którzy załatwiają różne sprawy  w urzędzie i w różnych jednostkach 

organizacyjnych. To są wydawane miliony złotych z budżetu państwa w postaci dotacji, przez 

pomoc społeczną, przez oświatę, subwencji i oczywiście naszych dochodów. Sądzę, że ten 

element codziennej, profesjonalnej obsługi mieszkańców i realizacji wszystkich zadań, które 

są w naszej kompetencji, są naszymi obowiązkami, jest może i ważniejsze od tych elementów 

prorozwojowych, że udało się wybudować kawałek drogi, kawałek wodociągu, że 

wybudowaliśmy jakąś remizę strażacką. To też jest ważne i to też chcemy zauważać i też na 

miarę naszych możliwości ekonomicznych, finansowych, organizacyjnych budować tą 

infrastrukturę techniczną, która wynika z oczekiwań mieszkańców naszych sołectw, naszych 

osiedli ale zawsze przywiązywałem najwyższą wagę do codziennej obsługi. To nie tylko dzieci 

w żłobku, w przedszkolu, w szkole podstawowa, to nie tylko w ciągu roku tysiące naszych 

obywateli w pomocy społecznej, dziesiątki codziennie czy nawet więcej naszych mieszkańców 

różnych w pokojach Urzędu Miejskiego. To również pewien poziom odbiorców kultury, o 

których też była mowa, że jesteśmy dzisiaj w końcówce Dni Ziemi Ropczyckiej, też każdy 

mógł zauważyć jak ważna jest organizacja różnych imprez, spotkań, pokazywanie dorobku 

różnych zespołów artystycznych, różnych stowarzyszeń, bo to nie tylko zabezpieczenie ich w 

środki ale również praca - tworzenie atmosfery,  możliwości realizacji wszystkich oczekiwań, 

gdzie nasi mieszkańcy od dzieci poczynając przez młodzież i dorosłych ogromadzają się w 

ramach  stowarzyszeń, w ramach swoich zainteresowań, realizując swoje cele przy pomocy 

nas, samorządu, przy pomocy naszych środków finansowych, technicznych, organizacyjnych. 

Sadzę, że przez lata jak pracuję w urzędzie starałem się zawsze dobierać naszych pracowników 

w kadrach urzędu, kadrach jednostek organizacyjnych samorządu, po pierwsze by mogli w 

sposób zawodowy i profesjonalny wykonywać swoje obowiązki na powierzonych 

stanowiskach ale też przede wszystkim starałem się ich zawsze przygotowywać, w różnej 

formie, w różny sposób motywować do  obsługi na zasadzie - my administracja jesteśmy blisko 

człowieka, blisko naszego mieszkańca tak, aby nasi mieszkańcy odczuwali empatię ze strony 

samorządu jako organizacji pomocnej. Zasada pomocniczości w obsłudze naszych obywateli i 

w realizacji wszystkich kompetencji dla mnie była zawsze na pierwszym miejscu i to uznaję za 

ważniejsze nawet niż postęp w zakresie realizacji strategii dotyczących zabezpieczeń 

technicznych czyli wszystkie kwestie, o których wcześniej w wielkim skrócie mówiłem. One 

są też ważne ale one zależą od kosztów związanych z poziomem obsługi społecznej a ten 

poziom obsługi społecznej to między innymi na jakim poziomie utrzymujemy opiekę dzieci w 

szkołach, przedszkolach, w żłobkach. W jaki sposób pomagamy różnym stowarzyszeniom. Na 

jakim poziomie mamy  wydatki kultury, w sporcie, w jaki sposób zabezpieczamy wizerunek 
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miasta poprzez utrzymanie czystości i porządku. Jaki jest stopień bezpieczeństwa miasta 

związany choćby z zabezpieczeniem nieprzerwanym w wodę, w ciepło, odbiór kanalizacji 

sanitarnej, odbiór odpadów, utrzymanie  czystości nie tylko w samym mieście ale i w całej 

gminie. To wszystko sprowadza się do jakby oceny w zakresie poziomu obsługi społecznej i 

oczywiście ta realizacja zadań technicznych bardzo też oczywiście ważnych, oczekiwanych, w 

dużym stopniu już od kilku lat zależna jest nie tyle od naszej pracy, od naszej organizacji pracy 

ale bardziej od możliwości pozyskiwania środków technicznych i to w większości od polskiego 

rządu. Tutaj z ubolewaniem muszę powiedzieć, że jak nie covid to wysokie ceny, to ocena w 

sposób bym powiedział mało jednoznacznie  wedle kryterium tylko wedle być może zasług w 

zakresie popierania rządu. Mówię to troszkę i poprzez ocenę tych ostatnich 4 lat, gdzie nasze 

ościenne gminy w ramach powiatu otrzymywały zwykle dotacje i subwencje dwukrotnie 

wyższe w kwocie od Ropczyc pomimo, że my mamy od dłuższego czasu olbrzymi dużo 

większy potencjał w zakresie oczywiście budżetu jak i w zakresie społecznym bo 28 000 

mieszkańców to nie 9 000 mieszkańców a mimo wszystko przy podziale tych rządowych 

różnych dotacji na określone zadania inwestycyjne nasze środki są dwukrotnie mniejsze. To 

między innymi wpływa też na poziom rozwoju miasta i nie ukrywam, że technicznie w zakresie 

projektów technicznych, pozwoleń moglibyśmy trochę więcej zrobić, gdyby nasz kapitał był 

trochę większy pozyskany. Mamy możliwości kredytowania w bankach. Nie ustaliliśmy sobie 

tak wysokich do tej pory pożyczek i kredytów, które by nam uniemożliwiały na przykład 

absorpcję środków być może z następnej perspektywy finansowej z Unii Europejskiej. To jest 

poziom zadłużenia, w sprawozdaniu za rok ubiegły będzie to pokazane, na poziomie nam 

podobnych miast. Niestety dochody miasta Ropczyce nie są aż takie bardzo wysokie w 

stosunku do wzrastających ciągle kosztów, abyśmy mogli przeznaczyć większe środki na to co 

jest dla ludzi też bardzo ważne; budowa ulic, dróg, chodników, budowa dalej wodociągów, 

kanalizacji czy potrzebnych obiektów oświatowych. Myślę, że w raporcie, jak również i 

następnie w sprawozdaniu w szczegółach są opisane wszystkie nasze działania, nasze i sukcesy 

i być może państwo też z pewnością zauważycie niedostatek różnych tematów w realizacji. 

Chciałbym podziękować moim współpracownikom za wszystko to co było naszym udziałem 

w roku sprawozdawczym. Myślę, że w szczególny sposób chciałbym podziękować 

kierownictwu gminy na czele z wiceburmistrzem Markiem Misiurą, panią skarbnik, panem 

sekretarzem i wszystkimi kierownikami i dyrektorami jednostek organizacyjnych, jak również 

i prezesami spółek. Wszystko to co robimy, czym chcemy się okazać, czasami i pochwalić czy 

szczycić to jest zasługa wszystkich naszych pracowników, pracowników dobrze 

przygotowanych i ta kadra kierownicza, i nasi pracownicy urzędu, i wszystkich jednostek 

organizacyjnych są według mojej oceny kapitałem samorządu Ropczyc. Pieniądze raz są, raz 

ich nie ma. Jest 7 lat ewangelicznych gorszych. Pewnie w przyszłości będą i lata lepsze dla 

Ropczyc. Wysoka Rado, jeżeli będą bardziej szczegółowe pytania to wraz ze 

współpracownikami jestem gotów odpowiadać. Natomiast uprzejmie proszę, po  z pewnością 

analizie, którą już poczyniliście przed sesją i po materiałach, które przedkładaliśmy, o ocenę i 

oczywiście przyjęcie tego raportu za rok miniony.  

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz - Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

zadaniem Rady jest rozpatrzenie raportu oraz nad przedstawionym raportem przeprowadza się 
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debatę. Czy ktoś z pań lub panów chce zabrać głos odnośnie raportu w ramach rozpatrzenia lub 

debaty?  

Radny p. Arkadiusz Kutkowski - Informację chciałem przekazać. Ponieważ moja osoba jako 

radnego Rady Miejskiej pomimo już trzyletniej działalności nie była poddana czy takiej, czy 

podobnej ocenie, jak również to, że wynik tego głosowania w obecnym czasie nie wywołuje 

żadnych skutków prawnych informuję, że moralnie nie czuję się uprawniony do zajmowania 

stanowiska w tym temacie, w związku z czym nie będę brał udział w głosowaniu.  

Radny p. Henryk Kędziora - Odnośnie raportu. Na telebimie oglądaliśmy w takim bardzo 

skrócie, przelotnym, ten dokument, który  przedstawia w całości, gdy zaglądniemy do niego w 

naszych tabletach, jest bardzo ciekawym dokumentem, który  pokazuje wykonanie budżetu za 

rok 2021 w postaci raz opisowej, merytorycznie bardzo ciekawej jak i zarazem i tabelarycznie. 

Miejmy nadzieję, że będzie, jest możliwe żeby każdy mógł do niego zaglądnąć, przeczytać i 

obiektywnie ocenić bo powiem tak, to jest dokument, który w całości z wykonaniem budżetu 

się wiąże, bo ten sam dokument odnośnie budżetu jest może mniej czytelny niż  ten raport. On 

przestawia to dokładnie i chwała że coś jest takiego już któryś rok z kolei. I powiem tak, jest to 

przegląd encyklopedyczny wiedzy o wykonaniu budżetu za rok 2021. Oczywiście oceniam go 

pozytywnie.  

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz - W debacie nad raportem mogą brać udział 

również mieszkańcy. Nie wpłynął wniosek żadnego z mieszkańców w kwestii zabrania głosu 

w debacie na dzisiejszej sesji. Zakończyliśmy debatę nad raportem o stanie gminy. Wysoka 

Rado, ustawowym zadaniem rady jest głosowanie nad udzieleniem wotum zaufania 

burmistrzowi, na tę okoliczność mamy projekt uchwały, który przedstawiam. Udziela się 

wotum zaufania Burmistrzowi Ropczyc. Zamykam dyskusję i zarządzam głosowanie nad 

udzieleniem wotum zaufania i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Burmistrzowi Ropczyc.  

Przewodniczący Rady ogłosił wynik głosowania: za 15, przeciw 0, wstrzymujących się 1 oraz 

stwierdził, że została podjęta uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Ropczyc.  

 

 

5.  

5.1)  

Przewodniczący Rady poinformował, że pierwsza część punktu 5.1 z podpunktami od 1-5 

dotyczy zapoznania się ze sprawozdaniem z wykonaniem budżetu, sprawozdaniem 

finansowym, opinią regionalnej izby obrachunkowej o sprawozdaniu, informacją o stanie 

mienia, stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. Te dokumenty radni otrzymali, razem to jest blisko 

kilkaset stron. Rada ma się z nimi zapoznać. W związku z tym zapytał czy rada przyjmuje taką 

formę pracy – omówienie, możliwości pytań i wypowiedzi radnych.  

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad przedstawioną powyżej formą pracy 

Rady. Forma pracy Rady została ustalona przy: za 17, przeciw 0, wstrzymujących się 0.  
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5.1) 1) – 5.1) 5) 

Skarbnik Gminy p. Beata Malec przedstawiła informację odnośnie  sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Ropczyce za 2021 rok.  Zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych  

w terminie do 31 marca następnego roku po roku budżetowym organowi stanowiącemu  

i regionalnej izbie obrachunkowej burmistrz przedstawia sprawozdanie opisowe z działalności 

za poprzedni rok. Z informacji o przebiegu wykonania za 2021 rok wynika, że przyjęty uchwałą 

rady w 2021 roku budżet przewidywał realizację dochodów i wydatków w kwocie 144 000 000 

zł dochody, wydatki 150 000 000 zł. W wyniku dokonanych zmian budżetu na koniec 2021 

roku plan dochodów został zwiększony łącznie o kwotę ponad 3 800 000 zł, co stanowi około 

2,6% i ostatecznie wyniósł kwotę 148 000 000 zł. Natomiast plan wydatków został zwiększony 

o kwotę ponad 7 000 000 zł, co stanowiło 4,7 % i po zmianach wyniósł ponad 157 000 000 zł. 

Różnica między planowanymi dochodami a wydatkami stanowiła planowany deficyt budżetu 

w wysokości 9 584 000 zł. Ostatecznie wykonany budżet za 2021 rok wyniósł po stronie 

dochodów 157 059 747,99 zł, co stanowi 106,10 % planu dochodów. Po stronie wydatków 

wykonano 151 989 875,39 zł, co stanowi 96,43% planu wydatków. Różnica między dochodami 

a wydatkami stanowi nadwyżkę budżetu za 2021 rok w kwocie 5 069 872,60 zł. Poszczególne 

informacje  dotyczące dochodów, wydatków są przedstawione w sprawozdaniu opisowym  

w załączniku nr 1 i nr 2 do informacji oraz w załączniku dotyczącym inwestycji, załącznik 5 ze 

wskazaniem realizacji poszczególnych zadań inwestycyjnych. Następną częścią informacji  

w ramach sprawozdania są wysokości planowanych i wykonanych przychodów, rozchodów 

budżetu z podziałem na źródła. W załączniku nr 3 macie państwo przedstawione planowane  

i wykonane przychody, rozchody. Na 2021 rok zaplanowano przychody budżetu w łącznej 

kwocie 14 442 746,58 zł a na 31 grudnia 2021 zrealizowano przychody w łącznej kwocie  

14 853 331 zł - załącznik numer 3. Rozchody również w 2021 roku były planowane i wykonane 

jako 100% roczny plan i wykonano je w wysokości 4 857 882 zł i po stronie rozchodów były 

spłacone raty wcześniej zaciągniętych kredytów, które były w planie w poszczególnych latach 

do spłaty. Również z informacji z wykonania budżetu za 2021 rok przedstawiono informację  

o zobowiązaniach z tytułu zaciągniętych kredytów, pożyczek. Ogółem zadłużenie wyniosło na 

koniec 2021 roku kwotę 35 228 561,84 zł, co stanowiło 22,43% wykonanych dochodów gminy. 

Na zadłużenie to składają się: zadłużenie z tytułu zaciągniętych kredytów, pożyczek 

długoterminowych oraz wykupu papierów wartościowych w kwocie 35 169 890 zł, co stanowi 

22,39% wskaźnika zadłużenia do wykonanych dochodów za 2021 rok. Również w informacji 

macie państwo przedstawione poszczególne raty kredytów jakie zostały do spłaty  

w poszczególnych bankach. Na zobowiązania długoterminowe składa się również stan 

zobowiązania do spłaty leasingu służbowego samochodu osobowego Skoda. Zobowiązanie 

długoterminowe na koniec 2021 roku wynosiło kwotę 58 671,84 zł. Zobowiązania ogółem 

jednostek budżetowych na podstawie sprawozdania przedstawionego i na podstawie 

sprawozdań liczbowych na koniec 2021 roku wynosiły kwotę 4 412 620,89 zł. Zobowiązania 

te są to składki na ubezpieczenia społeczne, które były wydatkowane, zapłacone w 2022 roku 

jako wynagrodzenia, pochodne z wynagrodzeń za 2021 rok grudnia oraz wynagrodzenia roczne 

z tytułu tak zwanych trzynastek w kilkudziesięciu jednostkach budżetowych. Według 
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sprawozdania RB-27Z i sprawozdania okresowego wymagalne zobowiązania na koniec roku 

nie wystąpiły. Również zawarto informację o dokonanych umorzeniach, udzielonych ulgach  

i rozłożeniach na raty dotyczących należności gminy w łącznej kwocie 152 000 zł. Również  

w sprawozdaniu opisowym macie państwo przedstawione dotacje jakie zostały udzielone  

z budżetu gminy w Ropczycach w łącznej kwocie 7 475 408,64. Załącznik nr 7 przedstawia 

państwu dotacje, które zostały udzielone z podziałem na jednostki, które dotacje otrzymały. 

Również w sprawozdaniu opisowy macie państwo przedstawione wykonanie funduszu 

sołeckiego na podstawie ustawy o funduszu sołeckim. W załączniku nr 9 są przedstawione 

planowane, zrealizowane zadania w ramach funduszu sołeckiego na poszczególnych 

sołectwach. Na plan w kwocie 344 999,63 zł zrealizowano kwotę 344 499,20 zł, co stanowi 

99,85% planu, zrealizowano mniej o 500,43 zł w wyniku zaokrągleń wcześniej 

nieprzewidzianych wydatków w związku z postępowaniami ofertowymi. Zgodnie z przepisami 

gmina Ropczyce odzyska w 2022 roku kwotę 83 671,97, to jest 24,29% zrealizowanego 

funduszu sołeckiego na podstawie złożonego wniosku i te środki refunduje budżet państwa. 

Również 2021 rok był rokiem w którym panowała epidemia covid. W związku ze szczególnymi 

przepisami również są rozpisane wydatki dotyczące tych zadań. W ramach tych wydatków, 

poniesiono łącznie kwotę 62 126,17 zł. Wskazane kwoty są również przedstawione  

w wieloletniej prognozie finansowej. Są to przede wszystkim zakupy: rękawiczki ochronne, 

żele antybakteryjne do dłoni, żele do dezynfekcji powierzchni, pojemniki do płynów. Są to 

zadania, które były realizowane, konieczne w Urzędzie Miejskim i w poszczególnych 

jednostkach organizacyjnych. Również rezerwa na zarządzanie kryzysowe, która mogła być 

realizowana w ramach tych wydatków stanowiła na początek roku 400 000 zł i ostatecznie 

uruchomiono z tej kwoty 24 717,80 zł i to z niej częściowo pokryte zostały wydatki dotyczące 

covida. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Skarbnik Gminy p. Beata Malec przedstawiła informację na temat opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie o sprawozdaniu z wykonania budżetu. Zgodnie z przepisami  

o regionalnych izbach obrachunkowych skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Rzeszowie wydał uchwałę 3/21/22 z dnia 22 kwietnia 2022 roku w sprawie wydania opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Ropczyc sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2021 

rok. W uchwale tej postanawia się zaopiniować wyżej wskazane sprawozdanie na podstawie 

którego została opracowana opinia pozytywna. Opinia składu orzekającego RIO została 

wydana na podstawie złożonych przez Burmistrza Ropczyc sprawozdań, a mianowicie 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok, które również zostało przedłożone 

radzie miejskiej, informacji o stanie mienia Gminy za 2021 oraz sprawozdania rocznego  

z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 2021 rok. Opinia ta jest 

opinią pozytywną.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Skarbnik Gminy p. Beata Malec przedstawiła informację o stanie mienia Gminy Ropczyce. 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych burmistrz również przedkłada informację o stanie 
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mienia komunalnego gminy Ropczyce za 2021 rok. W informacji,  którą macie państwo 

przedstawioną zawarte są dane dotyczące form własności Gminy Ropczyce, gruntów, 

budynków, również nieruchomości ruchomych wszystkich jednostek, które podległe są gminie 

Ropczyce, form praw własności jeżeli chodzi o prawa majątkowe dotyczące udziałów  

w spółkach i akcjach. W pozostałych częściach państwo macie przedstawione bardzo 

szczegółowo opisy w formie tabelarycznej dotyczące wszystkich informacji, które ustawa  

o finansach wymaga i które zostały przedstawione do wglądu.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny p. Stanisław Marć przedstawił stanowisko Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ropczycach: wniosek w sprawie udzielenia absolutorium oraz 

opinia o wykonaniu budżetu. Moim zadaniem jest przedstawienie stanowiska Komisji 

Rewizyjnej czyli wniosku w sprawie udzielenia absolutorium oraz opinii o wykonaniu budżetu. 

Ponieważ w formie pisemnej każdy z radnych te dokumenty posiada zgodnie z tym co 

przyjęliśmy przedstawię najistotniejsze treści. Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium: Działając na podstawie ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy 

o finansach publicznych Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Ropczyc z tytułu wykonania budżetu gminy Ropczyce za 2021 rok. 

Uzasadnienie: Burmistrz na podstawie ustawy o finansach publicznych przedłożył Radzie 

Miejskiej dokumenty dotyczące wykonania budżetu za 2021 rok. Komisja Rewizyjna działając 

w ramach ustawy o finansach publicznych rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, sprawozdanie 

z wykonania budżetu wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

informację o stanie mienia gminy oraz działając na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 

wydała opinię o wykonaniu budżetu gminy Ropczyce za 2021 rok przez burmistrza, która jest 

pozytywna. Biorąc pod uwagę całokształt rocznej działalności burmistrza w dziedzinie 

wykonania budżetu 2021 roku Komisja Rewizyjna występuje do Rady Miejskiej za wnioskiem 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Ropczyc z tytułu wykonania budżetu gminy za 2021 

rok. Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy Ropczyce za 2021 rok: Na 

podstawie ustawy o finansach publicznych i ustawy o samorządzie gminnym po rozpatrzeniu 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Ropczyce oraz po analizie wykonania 

budżetu komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu. Komisja rozpatrzyła również 

opinię regionalnej izby obrachunkowej o sprawozdaniu rocznym, sprawozdaniu finansowym 

oraz informacji o stanie mienia, które zostały przyjęte do wiadomości. Wnioski końcowe: 

Komisja Rewizyjna stwierdziła, że dane zawarte w rozpatrzonych dokumentach dają podstawę 

do wyrażenia pozytywnej opinii o wykonaniu budżetu gminy oraz do wystąpienia do Rady 

Miejskiej z wnioskiem o udzielenie burmistrzowi absolutorium za wykonanie budżetu w 2021 

roku.  

Brak zgłoszeń radnych od zabrania głosu. 

 

5.1) 6) 

Przewodniczący Rady powiedział, że opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie  

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wysoka Rada otrzymała. 
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Jest to uchwała z dnia 13 maja 2022 roku składu orzekającego izby. Wniosek uzyskał opinię 

pozytywną. W uzasadnieniu zostały omówione podstawy wydania opinii pozytywnej.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

5.2) 1-2) 

Przewodniczący Rady powiedział, że rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Ropczyce za 2021 rok jest to obowiązek rady wynikający 

z ustawy o finansach publicznych. Każdy z radnych posiada te sprawozdania. Zostały one już 

umówione. Radni już mieli możliwość wypowiedzenia się o sprawozdaniu.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak -  Chciałbym poprosić o głosowanie pozytywne nad 

sprawozdaniami. Poprosić o wotum zaufania, o absolutorium. Wysoka Rado, w zasadzie 

sprawozdanie to jest jakby część raportu za ubiegły rok ale tak naprawdę to jest informacja 

regionalnej izby obrachunkowej, Komisji Rewizyjnej, dwóch organów samorządowych, które 

w sposób niezależny od organu wykonawczego samorządu i również od rady kontrolują 

najważniejsze wydatki i dochody gminy. Regionalna izba obrachunkowa chcę przypomnieć 

jest tą instytucją, która podlega bezpośrednio premierowi. Kontroluje doraźnie każdą uchwałę 

rady i każde zarządzenie burmistrza dotyczące kwestii finansowej. Wyraża opinię o każdej 

pożyczce i każdym kredycie i nie obędzie się bez takiej opinii pozytywnej przy podejmowaniu 

takich decyzji. Chcę również Wysokiej Radzie przypomnieć, że oprócz kontroli doraźnej, którą 

regionalna izba obrachunkowa może w stosunku do samorządów wykonywać i realizować, raz 

na 4 lata realizuje kontrolę kompleksową polegającą na kontroli zespołowej przez zwykle kilku 

pracowników regionalnej izby obrachunkowej. Trwa to zwykle 2-3 miesiące. Również inne 

organy państwa kontrolują nasze wydatki i dochody. Ostatnio mamy kontrolę NIK-u trwającą 

już półtora miesiąca, jeszcze chyba 3 tygodnie zgodnie z planem. Kontroler przez okres ponad 

dwóch miesięcy kontroluje tylko 4 dotacje i 4 zadania. Wcale nie są to największe w sensie 

finansowym realizowane inwestycje przez gminę. Chcę w ten sposób powiedzieć, że nie ma 

możliwości, żeby zapadała jakaś decyzja samorządu czy Wysokiej Rady, czy burmistrza bez 

tej bardzo szczegółowej zewnętrznej kontroli, która umożliwia łatwiej komisji rewizyjnej 

sprawdzanie wiarygodności podejmowanych decyzji, aby one były przejrzyste, transparentne  

i upublicznione. To jest zasada samorządu. Tu nie ma decyzji, które możemy utajniać. Każdy 

obywatel, każdy mieszkaniec, każdy podatnik może się z tymi informacjami, z tymi wynikami 

kontroli w szczegółach zapoznać. Państwo radni macie też jako swój materiał. Gdybyśmy 

chcieli szczegółowo przytoczyć są to tomy i dziesiątki stron opisu bo i cały rok  sprawozdawczy 

jest nie tylko rokiem długim ale wypełnionym wieloma różnymi czynnościami, zadaniami  

w ramach takiego miasta jak nasze, mającego 28 0000 bez mała mieszkańców ale tych 

kompetencji, które są w naszej realizacji jest bardzo wiele. Poczynając od wspomnianych 

naszych dzieci bez mała 4 000, którymi się opiekujemy, wychowujemy, edukujemy. Również 

opieka społeczna, która obejmuje kilka tysięcy naszych mieszkańców w różnych formach 

wspierana, monitorowana i dotowana oczywiście przez państwo ale te środki finansowe 

przechodzą wpierw przez samorząd, następnie przez jednostkę organizacyjną i są pod pełną 



11 

 

kontrolą nie tyle nas ale również tych organów zewnętrznych. Oczywiście jest wiele innych 

kwestii prorozwojowych, które moglibyśmy dzisiaj obradując nad przyjęciem sprawozdań za 

rok ubiegły jeszcze dodatkowo wyjaśniać ale też co miesiąc mamy sesję na której generalnie 

informujemy o postępach w rozwiązywaniu różnych spraw, problemów o wywiązywaniu się  

z realizacji naszych celów, naszych kompetencji czy też o realizacji i poziomie realizacji 

różnych inwestycji prorozwojowych, remontów również zabezpieczenia tego majątku gminy, 

który jest nam powierzony i którym gospodarujemy, o którym przed chwilą mowa była  

w wykazie i też jest to kilkadziesiąt stron inwentarza. Wysoka Rado, chcę tylko zapewnić, że 

dokładamy staranności. Mamy w tym zakresie dużo doświadczenia, pozytywnego 

doświadczenia. Jesteśmy otwarci na każdą obywatelską kontrolę wszystkich naszych działań  

i wydatków, które w ciągu minionego roku i w ciągu bieżącego roku realizujemy czy 

podejmujemy decyzję. Naszym zadaniem jest zabieganie, możliwe pozyskanie wysokich 

dochodów, które są ustalane przez Wysoką Radę każdorazowo, jak również o subwencje  

i dotacje, które pozwalają realizować nasze plany, które są oparte na oczekiwaniach  

i zamierzeniach naszych mieszkańców w różny sposób konsultowane. Łatwiej było w tych 

latach, wtedy kiedy nie było covid- u spotykając się bezpośrednio na forum czy to mieszkańców 

sołectw czy osiedli czy na wielu innych spotkaniach. Trochę gorzej było w tym roku 

sprawozdawczym 2021 przy ograniczeniu bezpośredniej możliwości kontaktu, wsłuchiwania 

się w potrzeby i oczekiwania mieszkańców ale nasze doświadczenie to też realizacja 

wieloletnich planów inwestycyjnych, zwłaszcza rozwojowych ale innych edukacyjnych, 

kulturalnych, sportowych czy też w zakresie rozwoju mieszkalnictwa nasze strategie są 

wieloletnie i takie muszą być. Wysoka Rado, chciałbym raz jeszcze prosić o zaufanie  

i pozytywne głosowanie. Zapewniam, że na co dzień moi współpracownicy w Urzędzie 

Miejskim, w jednostkach organizacyjnych, w spółkach są otwarci na państwa kontrolę, na 

państwa pytania, na państwa wnioski i traktujemy radę nie od święta w czasie sesji ale na co 

dzień jako partnerów i wspierających nas w naszej pracy, z jednej strony zawodowej a drugiej 

służebnej w stosunku do mieszkańców.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ropczyce za 

2021 rok. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Ropczyce za 2021 rok została podjęta przy: za – 16 głosów, 

przeciw 0, wstrzymujących się – 1. 

  

5.3) 

5.3) 1) Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej jest to 

głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ropczyc z tytułu wykonania 

budżetu gminy Ropczyce za 2021 rok. Zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ropczyc. 

Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ropczyc została podjęta przy: za 

16, przeciw 0, wstrzymujących się 1.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada udzieliła Burmistrzowi absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy Ropczyce za 2021 rok.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Jeżeli można panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

raz jeszcze bardzo serdecznie dziękuję wszystkim wam za przyjęcie sprawozdania za rok 

ubiegły i za udzielenie wotum zaufania. To jest też dość ważne, to jest jakby swoiste 

rozgrzeszenie za rok ubiegły za wszystkie decyzje, które podejmowaliśmy i te zapisane i te 

wypowiedziane, to jest całokształt. Bardzo mi miło i to jest też wielki wyraz zaufania do 

wszystkich moich współpracowników i podziękowanie w ten sposób głosowaniem moim 

współpracownikom za pracę za rok ubiegły. Deklaruję, że oczywiście w dalszym ciągu 

będziemy się starali tak pracować, aby zasłużyć znów w przyszłym roku na zaufanie i na 

podobny wynik głosowania.  

 

Przerwa w obradach: 14.07 – 14.17. 

 

6. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. 

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że po przeprowadzonej analizie pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał 

przedłożone na 49 sesję Rady Miejskiej w sprawach: przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2022- 2024 dla Gminy Ropczyce - projekt z 6.1 i zezwolenia na 

zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej oraz na udzielenie bonifikaty - projekt 6.3. 

 

Radny p. Zenon Charchut - Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego na posiedzeniu w dniu 25 maja 2022 roku opiniowała 2 projekty uchwał, to jest 

projekt uchwały 6.2 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Ropczyce na lata 2021-2027, opinia pozytywna a także projekt uchwały 6.3 w sprawie 

zezwolenia na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej oraz na udzielenie bonifikaty, 

również opinia pozytywna. 

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 26 maja 2022 

roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 6.2 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Ropczyce na lata 2021-2027. 

 

Radny p. Bogdan Madeja - Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że Komisja ds. rolnictwa i bezpieczna 

przeciwpowodziowego w dniu 26 maja prowadziła analizę projektu uchwały przedłożonego na 

dzisiejszą sesję 49 Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla 

Gminy Ropczyce na lata 2021-2027 tj. projekt 6.2 - opinia pozytywna. 
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Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna w dniu 25 maja opiniowała dwa projekty uchwał, które zaopiniowała pozytywnie. 

Są to projekty w sprawach: zmian w budżecie oraz w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

6.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2022-2024 dla Gminy Ropczyce" - Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej p. Iwona Kozubowska. 

Na podstawie ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej do zadań gminy należy 

opracowanie i realizacja gminnych programów wspierania rodziny. Program ten jest 

kontynuacją programu z lat wcześniejszych. Zadaniem programu jest zapobieganie dysfunkcji 

rodziny poprzez stworzenie systemu wspomagającego rodzinę w taki sposób, aby była w stanie 

zmierzyć się samodzielnie z własnymi problemami. Pomoc powinna mieć na celu 

podtrzymanie umiejętności pełnienia ról społecznych poprzez wzmocnienie zasobów 

tkwiących w poszczególnych członkach rodzinny, poprawę jakości życia rodzin zagrożonych 

wykluczeniem społecznym, wspieranie rodziców w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych oraz przywrócenie im zdolności do wypełniania tych funkcji w sytuacjach, 

gdzie dziecko zostało umieszczone poza rodziną biologiczną. Aby skutecznie realizować 

powyższe zadania konieczne jest zaangażowanie wszystkich instytucji, które wspierają rodzinę. 

Realizując założenia programu należy mieć na uwadze przede wszystkim dobro rodziny jako 

naturalnego środowiska rozwoju wszystkich jej członków a w szczególności dzieci, które 

potrzebują ochrony i pomocy ze strony dorosłych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia "Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 dla 

Gminy Ropczyce" została podjęta przy: za – 17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: przyjęcia "Gminnego Programu Rewitalizacji 

dla Gminy Ropczyce na lata 2021-2027" - Kierownik Referatu Programów Pomocowych  

i Zamówień Publicznych  p. Mariusz Wośko. 

W programie e-sesji dzisiaj zamieszczony został zaktualizowany dokument, jeszcze raz po 

drobnych poprawkach kosmetycznych. Poprawiliśmy drobne literówki oraz dołożyliśmy logo 

firmy, która opracowała ten program, jak też wydzielone zostały dwa załączniki z mapkami 

obszarów, w celu lepszej czytelności tego dokumentu. Projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Ropczyce na lata 2021-2027, który sporządzony 

został w oparciu o ustawę o rewitalizacji oraz wytyczne Ministra Rozwoju i zmierza do 

wyprowadzenia obszarów rewitalizacji ze stanu kryzysowego oraz do ich zrównoważonego 

rozwoju. GPR przygotowany został w oparciu o partycypację społeczną na każdym etapie jego 

przygotowania począwszy od ankietyzacji interesariuszy na etapie przeprowadzenia analizy 

obecnej sytuacji gminy, możliwości składania propozycji przedsięwzięć rewitalizacyjnych aż 

po oddanie programu do konsultacji. Podczas prowadzonych prac dołożono wszelkich starań, 

aby niniejszy program zawierał najbardziej aktualne dane statystyczne z podziałem na sołectwa 
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oraz strefy miejskie gminy Ropczyce i był spójny z dokumentami planistycznym gminy. 

Wyznaczanie obszarów poprzedzone zostało konsultacjami społecznymi, które trwały od 2 

sierpnia do 14 września 2001 roku. Do wyznaczenia obszaru zdegradowanego przeznaczonego 

do rewitalizacji posłużono się wskaźnikami, danymi pozyskanymi z różnych instytucji na 

podstawie których przeprowadzona diagnoza pokazała obszary z koncentracją negatywnych 

zjawisk kryzysowych. Jako obszar zdegradowany i przeznaczony do rewitalizacji wyznaczony 

został obszar osiedla Śródmieścia na którym kumulują się negatywne zjawiska kryzysowe. 

Obszar ten zamieszkiwany jest przez 2 395 mieszkańców, co stanowi 8,54% ludności całej 

Gminy oraz zajmuje powierzchnię 5,61 km2, co stanowi 4,03% powierzchni całej gminy 

Ropczyce, co jest zgodne z założeniami ustawy dotyczącej obszarów zdegradowanych, 

obszarów rewitalizacji niestanowiących więcej niż 20% powierzchni całej gminy i warunek 

niezamieszkania tego obszaru przez więcej niż 30% liczby mieszkańców gminy. W wyniku 

przeprowadzonych konsultacji społecznych do programu zakwalifikowano 6 projektów 

inwestycyjnych służący rewitalizacji i działaniom integrującym społeczność, które mają służyć 

głównie poprawie życia mieszkańców na obszarze nie tylko objętym ale również innym 

mieszkańcom z terenu Gminy Ropczyce dla których centrum gminy stanowi miejsce integracji 

mieszkańców. Do tych projektów można zaliczyć utworzenie centrum kulturalno-oświatowego 

na terenie dawnego dworca poprzez nadanie nowych funkcji społecznych, kulturalnych, 

turystycznych i gospodarczych, utworzenie parku wypoczynku i rekreacji, regulacja 

Wielopolki w Ropczycach, rewitalizacja Ogródka Jordanowskiego w Ropczycach, utworzenie 

muzeum Józefa Mehoffera, rewitalizacja układu komunikacyjnego w Ropczycach. Dokument 

w okresie od 25 kwietnia do 16 maja tego roku został zawieszony na stronie internetowej gminy 

do konsultacji społecznych oraz był opiniowany przez instytucje takie jak RDOŚ w Rzeszowie, 

Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny w Rzeszowie, Zarząd Województwa 

Podkarpackiego, Starostwo Powiatowe w Ropczycach oraz okoliczne samorządy gmin. 

Gminny Program Rewitalizacji jako dokument będzie niezbędny do aplikowania o środki 

zewnętrzne ze źródeł krajowych, zagranicznych, na przedsięwzięcia z zakresu działań 

rewitalizacyjnych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: przyjęcia "Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Ropczyce na lata 

2021-2027" została podjęta przy: za – 17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.3)  

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali w e-sesji pismo ze starostwa 

powiatowego dotyczące tego projektu uchwały. Powiedział, że myśli, że radni się zapoznali  

z tym pismem.  

 

Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zezwolenia na zbycie nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej oraz na udzielenie bonifikaty – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

p. Józef Krzych. 
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Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż, na zbycie w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Ropczyce, położonej w miejscowości 

Mała, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 1220 o powierzchni ogólnej 1 hektar 96 arów 26 

m2, objęta księgą wieczystą na rzecz organizacji pożytku publicznego Fundacji Miłosierdzia 

im. Jerzego Lewickiego z siedzibą w Ropczycach, wpisanej do Krajowego Rejestru Sądowego 

na cel prowadzonej działalności pożytku publicznego. Wyraża się zgodę na udzielenie 99% 

bonifikaty od ceny nieruchomości opisanej w § 1 sprzedawanej na rzecz Fundacji Miłosierdzia 

im. Jerzego Lewickiego z siedzibą w Ropczycach, z przeznaczeniem na cel prowadzonej 

działalności publicznego. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Fundacja Miłosierdzia 

im. Jerzego Lewickiego jest wpisana w KRS-ie jako organizacja pożytku publicznego. W tym 

zakresie ma wpisane wykonywanie działalności jako pomoc społeczna również między innymi 

działalność pozostałych organizacji członkowskich gdzie indziej niesklasyfikowana tj. 

wolontariat, w tym dla osób w podeszłym wieku wymagających pomocy i opieki. Zgodnie  

z ustawą o działalności pożytku publicznego i wolontariacie działalnością pożytku publicznego 

jest działalność społecznie użyteczna prowadzona przez organizacje pozarządowe w sferze 

działań publicznych określonych w ustawie i którą wykonują osoby fizyczne ochotniczo i bez 

wynagrodzenia. Działka na gruncie stanowi grunt rolny niezabudowany. Gmina Ropczyce nie 

ma planów wykorzystania tej nieruchomości do realizacji zadań własnych. Nieruchomość nie 

jest objęta planem miejscowym. Według ewidencji gruntów stanowi użytki rolne klasy IV, co 

umożliwia zabudowę. W studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego są to obszary niezabudowane, które mogą być przeznaczone pod zabudowę,  

w tym obszary funkcjonalnie predysponowane do zainwestowania na cele usług publicznych  

i komercyjnych. Działka leży w granicach strefy ochrony z zachowaniem elementów 

zabytkowych ekspozycji ochrony pośredniej a także zawiera pomniki przyrody ważniejsze 

grupy drzew i aleje. Własność nieruchomości gmina Ropczyce nabyła na podstawie decyzji 

Wojewody Rzeszowskiego w 1995 roku nieodpłatnie w ramach tak zwanej komunalizacji 

mienia Skarbu Państwa. W 2019 roku osoby twierdzące, że są spadkobiercami właściciela 

parcel gruntowych i budowlanych z których powstała wyżej wymieniona działka wysłali pismo 

do Burmistrza Ropczyc w którym przypomnieli o wniosku byłego właściciela, który już nie 

żyje o sprzedanie tej nieruchomości. Ten wniosek był z 1993 roku. Były właściciel został 

pozbawiony prawa własności na podstawie przepisów reformy rolnej Wojewódzkiego Urzędu 

Ziemskiego. Przepisy ustawy o gospodarce nieruchomościami zezwalają na zbycie w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości, która jest sprzedawana między innymi na rzecz organizacji 

pożytku publicznego, na cel prowadzonej działalności pożytku publicznego. Ustawa  

o gospodarce nieruchomościami reguluje również procedurę sprzedaży i na obecnym etapie 

złożenie wniosku o zwrot nie ma znaczenia. Dopiero z chwilą wywieszenia wykazu do 

publicznej wiadomości, jest wyznaczony okres na składanie wniosków przez poprzednich 

właścicieli o tak zwane pierwszeństwo w nabyciu.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - troszkę tutaj się zagmatwało bo w końcu to nie bardzo rozumiem 

bo to pismo z 1993 roku, które było skierowane do poprzedniego właściciela to jest ważne czy 

nieważne bo w tym momencie to ja już nie wiem kto anuluje. Czy na podstawie tego pisma  
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i na podstawie tych informacji, które mamy ten właściciel może wystąpić o tą własność czy nie 

może wystąpić o tą własność bo właściwie to nie bardzo z tych wszystkich przepisów 

rozumiem. Może czy nie? Poza tym jeżeli chodzi o to stowarzyszenie ja troszkę inaczej się 

spodziewałem. Myślałem, że przedstawiciel  stowarzyszenia jeżeli on występuje o taki majątek 

przyjdzie na sesję i tu się jakoś przedstawi. Nikt się tu nie pokazał, właściwie to nie znamy tych 

osób fizycznie jak one wyglądają, kto to jest. Może z Ropczyc ludzie znają, inni nie znają. 

Przekazujemy jakąś wartość i to niemałą. Może w tym momencie to nie ma wartości ale po 

zabudowaniu to ma dużą wartość i troszkę mam takie mieszane uczucia czy to przekazywać w 

rzecz która nie wiemy czy w ogóle się uda czy się nie uda czy ktoś to zrobi czy nie zrobi bo jak 

do tej pory to nie wiemy czy ta fundacja dysponuje finansami czy w ogóle nie ma nic, czy 

dopiero myśli, że te pieniądze pozyska a to może trwać lata. Tak, że tu mam dużo takich 

wątpliwości.  

 

Przewodniczący Rady - Tutaj pragnę poinformować Wysoką Radę jak również za 

pośrednictwem łączy internetowych, że na komisjach ta kwestia była podejmowana. Wszystkie 

komisje praktycznie debatowały nad tym. Opieramy się na dwóch opiniach kancelarii prawnych 

odnośnie proponowanej uchwały. Uważam, że idea bardzo słuszna i na pewno trzeba robić 

wszystko, żeby pomóc z naszej strony jako samorząd Ropczyc, żeby się ziściło to co jest 

zaplanowane czyli ta fundacja, żeby miała możliwości pozyskać środki od sponsorów. Pan 

Kazimierz nie wiem czy zapomniał na komisjach rozmawialiśmy, że prowadzi również 

działalność ta fundacja. Mam tu na uwadze ciasteczka podkarpackie, dlatego te informacje, 

które były na komisjach uważam, że są na tyle wystarczające, żeby tutaj można było 

podejmować te kwestie. Staramy się pomóc tej fundacji bo tak jak było wspomniane kwestia 

funkcjonowania tej instytucji czy tego stowarzyszenia to jest budowa, kiedyś  

w perspektywie domu dla seniorów i tak jak tutaj żeśmy słyszeli funkcjonowanie tego domu 

będzie oparte na wolontariacie czyli osoby tam będą poświęcać swój czas po to, żeby pomagać. 

Jako samorząd musimy szukać możliwości a tu akurat zdarzyła się taka okazja, żeby zabiegać 

o takie placówki bo to jest jak najbardziej na czasie. Wszyscy obserwujemy, że kwestia rodzin 

wielopokoleniowych odchodzi do lamusa tak, że dla osób starszych jak najbardziej jest to 

zbawienne i uważam, że bardzo potrzebne, słuszne i powinniśmy bardzo odpowiedzialnie 

podejść do tego i ten krok zrobić ze strony samorządu.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Ja wiem, że może oczekiwaniem starostwa 

powiatowego jest wycofanie tej uchwały z porządku obrad, niepodejmowanie decyzji ale ja nie 

wycofam. Namawiam państwa radnych abyśmy podjęli ten krok, który być może po latach 

bezczynności wobec tego terenu, tych bez mała 2 hektarów terenu rolnego, który jest nasz ale 

tak naprawdę gmina przez ostatnie bez mała 15 lat nie ma strategii w zakresie wykorzystania 

tego terenu pod funkcję publiczną, społeczną. Zatem proponuję bo też nie potrafię Wysokiej 

Radzie powiedzieć do jakich celów oprócz rolnych ta działka mogłaby być gminie przydatna 

chyba, że sami chcielibyśmy realizować obiekt o którym przed chwilą mówił pan 

przewodniczący, który jest w zamiarze, w planach stowarzyszenia, tej fundacji imieniem 

profesora Lewickiego. Jeśli spadkobiercy ówczesnego właściciela, który 75 lat temu w 1945 
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roku decyzją ówczesnych władz stracił własność na rzecz spraw publicznych bo oczywiście 

przejęto to na dobro publiczne, nie tylko on, stracili tysiące tego typu właścicieli ziemskich, 

którzy mieli gruntów rolnych ponad 50 hektarów, nie tylko w naszej gminie w tej miejscowości 

bo mowa jest o Brzezówce też czy Lubzinie i jak do tej pory nie wykazali się prawem własności 

w postaci postanowienia sądu czy decyzji organu administracyjnego państwowego stopnia 

wojewody, decyzją  przyznającą im tą własność natychmiast byśmy ten grunt przekazali. Nie 

my mamy obowiązek udowadniać, że na podstawie określonego prawa należy spadkobiercom, 

których zresztą nie znamy, nie mamy żadnego dokumentu kto jest spadkobiercą po byłym 

właścicielu sprzed 75 lat i dopóki takich dokumentów nie będziemy mieli, sądu oczywiście, kto 

jest spadkobiercą i czy ten spadkobierca ma prawo do tej byłej własności sprzed 75 lat to ja nie 

widzę podstaw, żebyśmy oddawali. Nie sprzedajemy, przekazujemy. Forma prawna jest 

sprzedaż bezprzetargowa ale to tak naprawdę jest przekazanie. Przekazanie na cel o którym 

mówimy Fundacja Miłosierdzia profesora Lewickiego ma jeden cel. Realizować dobro na rzecz 

innych, projekty miłosierdzia. Przez ostatnie kilkanaście lat nie było żadnych prawnych 

wystąpień poza sygnalizacją, że jak byście sprzedawali to macie nas poinformować bo kiedyś 

pewnie ja sam podpisałem taką odpowiedź do żyjącego jeszcze właściciela 27 lat temu, że jeżeli 

będziemy mieli teren wolny bez funkcji i będziemy sprzedawali to powiadomimy ale ta forma 

sprzedaży bezprzetargowej za przysłowiową złotówkę na cel nie gospodarczy ale non-profit, 

cel miłosierdzia według mnie nie jest sprzedażą i nie mam powodu oddawać a przetargu 

otwartego, ogólnego nie ma. Gdyby był to pewnie spadkobiercy gdyby chcieli przystąpić to by 

mogli przystąpić i kupić od gminy bo sami w pismach twierdzą, że w ten sposób chcieliby 

uczestniczyć w takim przetargu bo do tego się gmina kiedyś zobowiązała. To znaczy wiedzą w 

sensie prawnym, że nie będą mieli podstawy prawnej do zwrotu wobec roszczenia ich 

poprzednika. Namawiam Wysoką Radę, żeby podjąć czynność. Nie sprzedajemy Wysoka 

Rado, żeby opinia publiczna o tym wiedziała. Przekazujemy, przysłowiowa złotówka ale forma 

pisze sprzedaż bo to jest taka forma przekazania. Przekazujemy na rzecz miłosierdzia, dobra, 

które może powstać. Czy jest kapitał ku temu? Może dzisiaj do końca nie ale może za dwa, trzy 

lata to dzieło boże dla ludzi może powstawać przy naszej niewielkiej pomocy bo niczym nie 

ryzykujemy. Czym ryzykujemy? Dwoma hektarami gruntu, którego nie możemy uprawiać bo 

jest to w zasadzie park, którym trzeba by się opiekować i wydawać środki finansowe albo go 

przynajmniej chronić przed ludźmi okolicznymi, którzy przywożą tam jakieś pozostałości, 

których nie mają gdzie złożyć. Lepiej niech będzie gospodarz, który ma cel i chce do tego 

terenu przypisać cel publiczny i to jeszcze cel miłosierny. Więc namawiam wszystkich, 

wszystkie te instytucje, które biorą w obronę byłych spadkobierców właściciela by wykazały 

czy byli spadkobiercy jeżeli są spadkobiercami dokumenty prawne, które uprawniają ich do 

roszczenia zwrotu. Jeżeli te dokumenty będą wiarygodne i na podstawie obowiązującego prawa 

z pewnością się wycofamy bo droga do aktu notarialnego od podjętej dzisiaj decyzji to jest 

przynajmniej jeszcze chyba trzymiesięczna i ostatecznie to notariusz, urzędnik państwowy na 

podstawie różnych dokumentów decyduje czy może przenieść tą własność. To nie jeszcze 

uchwała rady przenosi własność na tą fundację.  
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Pan Józef Krzych - Jeszcze chciałem na pierwszą część pytania wyjaśnić, że dotychczasowe 

pisma nie mają żadnego znaczenia dlatego, że procedura sprzedaży jeszcze się nie rozpoczęła. 

Niniejsza uchwała tylko jest wyrażeniem zgody na sprzedaż. Wszystkie uchwały zgodnie  

z ustawą o samorządzie gminnym wykonuje burmistrz i rozpocznie procedurę z chwilą 

wywieszenia wykazu nieruchomości do publicznej wiadomości, w którym zostanie określony 

termin na składanie wniosków przez byłych właścicieli.  

 

Uchwała w sprawie zezwolenia na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej oraz na 

udzielenie bonifikaty została podjęta przy: za – 16 głosów, przeciw –0, wstrzymujących się- 1. 

 

6.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok. W projekcie tym łącznie  

z przedstawioną autopoprawką zwiększa się dochody budżetu o łączną kwotę 1 024 619,10 zł. 

Na zwiększenie dochodów składają się następujące kwoty: kwota 826 124 zł jako zwiększenie 

subwencji ogólnej z budżetu państwa części oświatowej dla jednostek samorządu 

terytorialnego. Są to dodatkowe środki na podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli i taka 

również kwota zostaje w poszczególnych pozycjach placówek jednostek oświatowych 

przeznaczona na wynagrodzenia i pochodne tych podwyżek. Kwota 191 000 zł jako 

zwiększenie dochodów z tytułu zwiększonych opłat od rodziców otrzymanych w związku ze 

wzrostem dochodów z tytułu podwyżek cen artykułów żywnościowych przez ostatnie miesiące 

i te dochody zostaną przeznaczone na wydatki dotyczące zakupu środków żywności stołówek 

w szkołach i w przedszkolach. Kwota 1 495,10 zł jest to kwota dotycząca odszkodowania  

w ramach polisy ubezpieczeniowej dotyczącej instalacji OZE. Jest to realizacja zakończonych 

w 2020 roku instalacji fotowoltaicznych na naszym terenie i kwota również zostanie 

przeznaczona na koszty naprawy uszkodzonego panela fotowoltaicznego w ramach zasad 

dotyczących wypłaty odszkodowań. Kwota 6 000 zł  są to środki z ogólnopolskiego programu 

finansowania usuwania wyrobów zawierających azbest kwota 4 235,29 zł z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z Warszawy oraz 1 764,71 zł  

z wojewódzkiego funduszu i łącznie projekt ten będzie realizowany w wysokości 10 000 zł, 

ponad 4 000 zł jako wkład własny gminy Ropczyce i środki te zostaną przeznaczone na 

realizację tego programu. Również w projekcie zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 234 963 

zł na poszczególnych wydatkach dotyczących zwiększonych kwot tych zadań. Tabela nr 3 

przedstawia zwiększone środki dotyczące realizacji zadań inwestycyjnych a mianowicie kwota 

9 963 zł na budowę odcinka sieci kanalizacji w miejscowości Brzezówka. Źródłem 

finansowania tego zadania zostaną wprowadzone wolne środki jako nadwyżka środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym gminy Ropczyce z tytułu uzupełnienia subwencji na 

inwestycje kanalizacyjne oraz kwota 225 000 zł, która zostanie przeznaczona na zakup 

fabrycznie nowego lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Ropczyce-Granice, 

jako wkład własny do zakupu tego samochodu. Na zabezpieczenie tych środków będą 

wprowadzone wolne środki jako nadwyżka środków pieniężnych 2021 roku. Tabela nr 4 

przedstawia podział tych przychodów, które zostaną przeznaczone na finansowanie tych 
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wydatków załączonych w tabeli nr 3. Również projekt uchwały dokonuje przeniesienia 

środków w wysokości 595 121,25 zł zgodnie z autopoprawką. Wprowadza się zmianę 

dotyczącą przesunięcia środków w ramach zadań administracyjnych pomniejszając usługi  

w kwocie 3 536,25 zł a przeznacza się na zadanie udzielenie dotacji dla gminy miasta Dębica 

na opracowanie wniosku aplikacyjnego na dofinansowanie opracowania dokumentacji 

planistycznej w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej dla Dębicko-Ropczyckiego 

Obszaru Funkcjonalnego i ta zmiana załączona jest w tabeli numer 5. Tabela nr 5 przedstawia 

przesunięcia poszczególnych zadań realizowanych przez Urząd Miejski w Ropczycach, 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, placówki oświatowe oraz dodatkowe zadania, 

które w ramach realizacji poszczególnych pozycji jest konieczność wprowadzenia.  

Z  większych wydatków, nowych wprowadzona została pozycja 50 000 jako zakup używanego 

samochodu dostawczego dla Ropczyckiego Centrum Sportu. Środki te są przesunięte w ramach 

realizacji zadań tejże jednostki. Zmniejszamy wydatki na zadaniu odnowa drogi wojewódzkiej 

w ramach udzielenia dotacji celowej dla województwa w kwocie 260 000 zł i te środki przesuwa 

się na remonty dróg w ramach zadania realizowanego przez Urząd Miejski w Ropczycach.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok została podjęta przy: za 

– 17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2022-2032 - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2022-

2032. W związku ze zmianami poszczególnych pozycji dotyczących realizacji budżetu na 2022 

rok załącznik numer 1 przedstawia zmiany dotyczące dochodów, wydatków, przychodów  

i rozchodów wyniku budżetu oraz wszystkich pozycji, które wymagane są ustawą o finansach 

publicznych. Załącznik numer 2 dotyczący przedsięwzięć nie ulega zmianie. Zmian 

dotyczących realizacji przedsięwzięć nie odnotowano. Wszelkie zmiany cyfrowe, które są 

zawarte we wcześniejszym załączniku są wskazane w wersji opisowej w załączniku nr 3, jako 

objaśnienia przyjętych wartości do wieloletniej prognozy finansowej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2022-2032 

została podjęta przy: za – 17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

7.  

Burmistrz Ropczyc  p. Bolesław Bujak - Jak zawsze na każdej sesji chciałbym kilkanaście zdań 

powiedzieć o aktualnych działaniach, które realizujemy w różnych sferach naszych 

kompetencji od ostatniej sesji. Zacznę od podziękowania Wysokiej Radzie za wysoką 

frekwencję na uroczystej sesji w ubiegły piątek 27 maja. To nie tylko Dzień Samorządu 

Terytorialnego ale również Dni Ziemi Ropczyc obchodzone u nas zwykle uroczyście i sesja 

uroczysta jest też podkreśleniem ważności tych dni w sferze samorządowej i ten rok jest też 
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szczególny bo jest dekada okrągła 660 lat nadania praw miejskich. W ładny sposób  

przypomnieliśmy o tym poprzez odsłonięcie obelisku, który upamiętniał 600 lecie nadania 

praw miejskich. Raz jeszcze dziękuję sponsorom, którzy z własnych środków i z własnej 

inicjatywy dokonali restauracji. W ostatnim okresie jest dość intensywna praca związana  

z przygotowaniem do ostatecznej już modernizacji dwóch ważnych ulic, ulica Brzozowa i nasze 

ulice w centrum Króla Kazimierza Wielkiego i Krakowska. Razem koszt tych dróg, 

przebudowa to 7 milionów zł. Mamy tu znaczącą dotację z budżetu państwa z  różnych 

wspomnianych wcześniej funduszy. Niemniej jednak kwoty przedłożone w ofercie 

przetargowej dzisiaj w stosunku do galopujących cen surowców, materiałów również i takich 

środków jaki paliwo podrażają koszty tych inwestycji i spotykamy się z roszczeniem firm 

wykonawczych związanych z podważeniem czy też z żądaniem aktualizacji umów  

i podniesienia kwot. Oceniamy, to będzie długo trwało, zobaczymy. Trzeba się jednak liczyć  

z tym, że być może argumenty po stronie wykonawcy będą na tyle przekonywujące, rzetelne  

i konieczne do takiej oceny abyśmy aktualizowali te umowy, co będzie dla nas pewnym 

problemem finansowym i kosztem. Być może takiej sytuacji nie unikniemy dlatego, że są też 

podstawy prawne wynikające z ustawy o zdaniach publicznych, że w takiej sytuacji musimy 

uwzględnić roszczenia wykonawcy. W innych kwestiach drogowych w chwili obecnej już 

firma wybrana w drodze przetargu dokonuje remontów częściowych jak to nazywamy 

przełomy, pęknięcia czy normalne dziury w ulicach i w drogach. Również oznakowania 

poziome zostały odnowione. Oczekujemy, że nasz partner samorząd powiatowy uczyni to 

również jeżeli chodzi o odnowienie po zimie oznakowań poziomych na ulicach i drogach 

powiatowych i wojewódzkich dla poprawy bezpieczeństwa. To nie chodzi o efekt wizerunkowy 

ale tam, gdzie te pasy są niewidoczne, zwłaszcza o zmierzchu to czasami decyduje  

o bezpieczeństwie. Również przystępujemy do takiego remontu bieżącego pozostałych dróg  

o nawierzchni żwirowej czy też remontu przepustów, rowów. To wszystko w obecnym okresie 

jest analizowane i mamy wszystkich wybranych wykonawców, podpisane umowy, zlecamy te 

prace zabezpieczające. Również utrzymanie czystości miasta i porządku już jest w tej fazie 

realizacyjnej w tym roku i też chcę podziękować i pochwalić bo firma jak i nadzorujący referat 

do spraw dróg i gospodarki mieszkaniowej  wywiązał się na pięć przed Dniami Ziemi Ropczyc. 

Jest w mieście oceniam czysto, jest porządek, jest bezpiecznie, jakichś przełomów, jakiś dziur 

w nawierzchni ulic niebezpiecznych nie ma. Projektujemy drogi, chodniki o czym 

informowałem ale gdyby były pytania to powiemy na jakim etapie jesteśmy i które. Naliczamy 

co miesiąc różne dodatki mieszkaniowe i tak dodatki mieszkaniowe na starych przepisach dla 

ogółu naszych mieszkańców bloków miesięcznie nas kosztują w granicach 6 500 zł i nowe 

dodatki, wedle nowych przepisów już dla jednego bloku na najem, który oddaliśmy w roku 

ubiegłym tylko w jednym miesiącu to kwota 5 325. Jest to znaczące wsparcie dla najemców  

i dobry przykład, że warto z tego typu sposobu na dom, swoje mieszkanie korzystać. Jesteśmy 

na etapie końcowym, jeżeli chodzi o modernizację oświetlenia ulicznego i spodziewam się, że 

sfinalizujemy do końca września wszystkie prace. Również przyjmiemy protokołem całe to 

zadanie i go sfinansujemy z preferencyjnej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska. W ramach tego zadania uda się zrealizować projekty techniczne na które mamy 

pozwolenie a więc połączenie drogi wojewódzkiej w okolicy ulicy świętej Anny z ulicą 
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Zieloną. Droga, która była rok temu modernizowana, jeśli chodzi o nawierzchnię asfaltową, dla 

której 2-3 lata temu  przygotowaliśmy projekt techniczny oświetlenia. To się uda wykonać 

sądzę, że około 15 czerwca nastąpią tam prace budowlane i również już niewielki łącznik drogi 

wojewódzkiej z ulicą Zieloną na wysokości jak to nazywamy tartaku Marcia. Też ważne 

połączenie bo poprawi bezpieczeństwo a więc w tej części obszaru południowego, te połączenia 

dróg pomiędzy drogą wojewódzką i naszą drogą gminną nazwanej ulicą Zieloną będą po 

realizacji tych oświetleń już bezpieczne. Nasze referaty przygotowują się teraz do składania 

wniosków w aplikacji o 3 000 000 złotych na kontynuację budowy wodociągu i też stosownej 

części kanalizacji bo tu się otrzymuje podwójne punkty w kierunku  południowym, w kierunku, 

cel szkoła w Niedźwiadzie Dolnej od Okonina. To zadanie, które przygotowujemy powinno 

mieć w granicach 9 km długości wodociągu i bez mała też pół kilometra kanalizacji  

w Brzezówce. Tutaj dwie miejscowości jeżeli uda się pozyskać te 3 000 000 zł miałyby 

uruchomione te potrzebne inwestycje i w ten sposób zostałby nam już niewielki odcinek 

budowy wodociągu już pewnie na granicy Łączek i Niedźwiady, dojść do szkoły i połączyć 

istniejące wodociągi grawitacyjne w Niedźwiadzie Dolnej zasilanie wodą z Ropczyc. Mamy 

już pozyskaną dotację na siłownię w Małej. To jest co prawda niewielka kwota bo 11 600 ale 

zawsze przy naszym udziale uda się znowu poszerzyć  infrastrukturę siłowni zewnętrznej przy 

szkole w Małej. Znaczące środki pozyskaliśmy i przygotowujemy się do przetargu na zakup 

sprzętu dla urzędu miejskiego w komputery, w serwery, w oprogramowanie, w sieć. Jest to 

kwota 825 000 zł oczekiwana. Liczyliśmy na takie wsparcie, takie środki. Nasz sprzęt już jest 

trochę przestarzały i z pewnością pozwoli nam wejść na wyższy etap w zakresie obsługi 

naszych mieszkańców, jeśli chodzi o informatyczne sprawy. Kompleks boisk przy zespole 

szkół nr 5 też przygotowujemy do aplikacji. Tutaj wnosić będziemy o kwotę bez mała  

1 000 000 złotych. Ten Orlik jest bardzo dobrze wykorzystywany. Powiedziałbym nawet, że  

w niektórych okresach, niektórych miesiącach wręcz oblegany, to już będzie prawie 10 lat  

i taki remont kapitalny, gdyby udało się pozyskać tę kwotę byłby bardzo oczekiwany. Chcę też 

przypomnieć, że uzyskaliśmy wsparcie dla tak zwanych dzieci z rodzin popegeerowskich, 

kwota 206 000 zł. Pozwoli to na zakup 59 komputerów, przygotowujemy przetargi i będzie 

rozdział tego sprzętu. Również informuję o przetargach, które się odbyły, które 

przygotowujemy a więc jest gotowy do otwarcia przetarg ogłoszony już na przy ulicy 

Kolejowej czyli na Czekaju. Spodziewamy się, że będą wykonawcy i że ten odcinek kanalizacji, 

od kilku lat mamy już gotowy projekt techniczny i pozwolenie, będzie mógł w tym roku być 

zrealizowany. Jesteśmy też po przetargu, tu już wcześniej wspominałem na wodociąg  

w obszarze ulicy Sobieskiego czyli od Ropczyc w kierunku Gnojnicy Dolnej oraz otwieramy 

przetarg na wodociąg, zabezpieczenie wody dla przede wszystkim przedsiębiorców wzdłuż 

ulicy Kolejowej i będziemy się przygotowywać do ostatnich przetargów, jeżeli chodzi  

o kanalizację i o wodociągi w obszarze zabudowy scalonej ulicy Skorodeckiego. Dzisiaj mogę 

dodać z informacji z dnia dzisiejszego, że pozyskamy też z dotacji państwowej z Programu 

Nowy Ład około czy prawie 5 000 000 złotych na kontynuację budowy ulicy Przemysłowej, 

skomunikowania ją z ulicą powiatową Wyszyńskiego i drugi etap przy tej ulicy w kierunku 

Eurovii. Te projekty są w zasadzie na ukończeniu, jeżeli chodzi o pozwolenie jest to na dobrej 

drodze ze spec ustawy i możliwa realizacja fizyczna tej drogi z pewnością otworzylibyśmy 
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kolejne obszary idące w kilkadziesiąt hektarów, które co prawda nie mają szczegółowego planu 

zagospodarowania ale z WZ też można by w tym rejonie inwestować w usługi i w gospodarkę  

i z pewnością te obszary taką drogą byłyby świetnie dokapitalizowane. Połączenie 

umożliwiłoby rozśrodkowanie ruchu w kierunku Kolonii, Pietrzejowej i Witkowic, zwłaszcza 

dla pracowników naszych zakładów gospodarki na Czekaju. Cieszę się z tego powodu ale 

jeszcze bardziej byłbym zadowolony, gdyby jeszcze inne pierwsze zadanie chociaż w takiej 

samej kwocie było uznane przez ocenę rządową czyli szkoła w Witkowicach. Niestety po raz 

trzeci na tym etapie nie udało się nam uzyskać pozytywnej decyzji pomimo, że w naszym 

powiecie ościenne gminy na takie zadania mniejszej wagi, kategorii i nakładów kapitałowych 

takie środki pozyskały. Kontynuujemy te inwestycje duże i mam nadzieję, że na koniec czerwca 

będziemy prawie gotowi do oddania do użytku dworca autobusowego. Nie na tym koniec bo 

do końca lipca powiedzmy, że w sierpniu będzie zburzony stary dworzec, który nie przysparza 

nam chwały i nie jest na pewno obiektem pięknym jak 50 lat temu i bardzo kosztownym, więc 

go rozbierzemy. W to miejsce chcielibyśmy przynajmniej do późnej jesieni zagospodarować 

cały ten obszar w taki sposób, aby na najbliższe kilka lat pozwolił nam zdobyć kapitał i 

uruchomić być może nasze cele, a na ten czas, żeby wizerunek tego obszaru centralnego i 

ważnego w sensie komunikacji mieszkańców nie tylko naszej gminy ale i całego powiatu 

wyglądał estetycznie, schludnie i był pozytywny dla wizerunku centrum miasta. Sądzę, że do 

końca września oddamy budynek OSP w Małej i ten sposób zakończylibyśmy ten program 

dwuletni budowy OSP. Mam nadzieję, że również na wakacjach oddamy kolejne dwa boiska o 

sztucznej nawierzchni w Gnojnicy Woli i na Granicach i kontynuować będziemy wszystkie te 

inwestycje wodne i kanalizacyjne, które już są rozpoczęte i które jak przed chwilą 

wspominałem są w przetargach czy też w ogłoszeniu przetargowym. Bardzo się cieszę, że 

pozyskaliśmy z Ministerstwa Kultury na wniosek pani dyrektor biblioteki i przy wspieraniu 

oczywiście też tutaj referatów z urzędu dotację na przebudowę fili bibliotecznej w Lubzinie, 

kwota ponad 1 100 000 ale jak zawsze gdzie jest jakaś dobra decyzja to później jak wchodzimy 

w szczegóły okazuje się, że są różne trudności. Jedną z takich trudności przy przebudowie jest 

problem z położeniem tego budynku w stosunku do granic czwórki drogi krajowej, będzie 

jeszcze analiza przez najbliższe 2 tygodnie ale najprawdopodobniej chyba pójdziemy  

w kierunku zburzenia tego budynku filii i budowy nowego obiektu, aby nie uzyskiwać  

z Ministerstwa Infrastruktury Transportu zgody na zaakceptowanie tej odległości, która jest 

stosunku do granicy z drogą krajową zbyt mała. To nas może kosztować utratę kilku miesięcy 

i też nie wiemy czy uzyskamy taką zgodę, wobec powyższego analizujemy teraz koszty, czas  

i termin, aby wykorzystać całą tą dotację, która w tym roku musi być w części wykorzystana i 

w zapowiadanym terminie we wniosku wybudować nową filię. Wydaje się czasami, że remont 

starego jest droższy, czy tyle samo kosztuje co zburzenie i budowa nowego. Jeżeli ta analiza 

się potwierdzi to najprawdopodobniej taką decyzję podejmiemy. Chcę też powiedzieć, że w 

ramach środków z ochrony środowiska zamówiliśmy i wkrótce będzie dostawa 12 dużych 

pojemników na odpady stałe. Nasz koszt to 62 000 zł. Ta inwestycja, zakup takich kontenerów 

jest potrzebna, żeby poprawiać i eliminować już przerdzewiałe, nienadające się pojemniki do 

użytku, aby też wygląd tych kontenerów był estetyczny. Chcę przypomnieć, że obowiązuje nas 

wszystkich złożenie deklaracji do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. Na tym etapie 
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w miesiącu maju wpłynęło bez mała 400 takich wniosków ale na dziś tylko 40% ogółu naszych 

mieszkańców zdeklarowało swoją informację do Centralnej Ewidencji. Przypominam, że do 1 

lipca jesteśmy zobowiązani taką informację wszyscy, którzy posiadamy domy indywidualne 

złożyć. Pomagamy w ramach urzędu wszystkim tym, którzy chcą pozyskać środki finansowe 

w ramach Programu Czyste Powietrze, w okresie sprawozdawczym 13 wniosków pomogliśmy 

przygotować. Również pomagamy w rozliczeniu 10 innym osobom, które tego typu środki 

otrzymały. Jeżeli chodzi o gospodarkę nieruchomościami to sprzedajemy niewielkie 

nieruchomości. Takie przetargi się odbyły. Głównie one dotyczą nieruchomości, które są nam 

zbędne, na wniosek i kupiliśmy wydaje się przedostatnią ważną działkę, nieruchomość rolną  

w Niedźwiadzie Dolnej by móc mówić już o możliwościach przygotowywania projektu 

technicznego pod kątem budowy stadionu. Nie bez problemów bo to też będzie poważne 

przedsięwzięcie i pierwszy kierowany przetarg poprzez zapytanie niestety nie wyszedł, żaden 

z projektantów pytanych o możliwość złożenia oferty na tego typu projekt oferty nie przedłożył. 

Przygotowywać będziemy teraz przetarg nieograniczony licząc, że już poważniejsze firmy 

pochylą się nad ogłoszonym przetargiem i złożą swoje oferty. Przedsięwzięcie jest też ważne, 

finansowo pewnie też kosztowne i chcielibyśmy mieć projekt techniczny i pozwolenie po to, 

żeby szukać środków finansowych w zbliżającej się nowej perspektywie finansowej Unii 

Europejskiej a być może ze środków KPO. Wierzę, że wkrótce będą odblokowane i że będzie 

można o te środki aplikować. Tutaj też wydaje mi się, że jest ewentualne źródło dofinansowania 

budowy szkoły w Witkowicach, jeżeli już nasz polski rządy nie chce zauważyć potrzeby  

i budowy tej szkoły w naszym mieście, w tym osiedlu przy argumentach, które żeśmy 

przedkładali i po naszych czynnościach, które wykonaliśmy w postaci wykupu terenu  

i uzyskaniu projektu technicznego z pozwoleniem. Wydaje się, że wsparcie rządu aż się prosiło 

i mogło być. Nie ma, to będziemy liczyć na środki z Krajowego Planu Odbudowy. Oświata, 

wszystkie dokumenty, które były niezbędne, żeby zamykać sprawy kadrowe do końca maja bo 

taki jest termin zostały w zasadzie domknięte, arkusze organizacyjne zatwierdzone, znamy już 

strukturę organizacyjną naszych przedszkoli i wszystkich szkół. Mogę powiedzieć, że 

generalnie ten bilans jest bliski stałej, constans. Mamy 3 800 dzieci w naszych wszystkich 

trzech jednostkach: żłobki, przedszkola, szkoły podstawowe i szkoła muzyczna. Mamy 

zapewnione kadry wedle tych dokumentów, arkuszy organizacyjnych i już myślimy  

o organizacji nowego roku szkolnego. Podsumowanie tego roku szkolnego jak zawsze będzie 

na naradzie po zakończeniu roku szkolnego. Jeszcze wtedy ocen egzaminów zewnętrznych klas 

ósmych nie będziemy mieli ale z pewnością na ostatniej sesji sierpniowej Wysoką Radę 

poinformuję o uzyskanych wynikach w naszych wszystkich szkołach z tych trzech 

egzaminowanych przedmiotów. Zaznaczam, że rok oświatowy był też trudny bo mieliśmy do 

czynienia od jesieni i na początku roku z nauką zdalną. Zawsze jest to wielki problem, przede 

wszystkim dla uczniów ale też niebywały dla nauczycieli. Na wakacjach przygotowywać się 

będziemy do możliwości absorbowania naszych dzieci gdzie to jest możliwe czyli biblioteki, 

domy kultury, basen, przede wszystkim, obiekty sportowe, boiska. Tej infrastruktury trochę jest 

ale by ta infrastruktura była wykorzystana musimy inwestować w kapitał społeczny,  

w nauczycieli, w instruktorów, w organizacje, które zajmą się naszymi dzieciakami, gdyż nie 

wszystkich będzie stać na wyjazd, na urlopy, na obozy. Wypoczynek, otwarte do dyspozycji 
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szkoły czy domy kultury, nie tylko w Ropczycach ale i w naszym sołectwach, pod warunkiem, 

że będzie czynnik społeczny, rodzice, nauczyciele, inne organizacje, które włączą się i pomogą 

też w organizacji półkolonii, kolonii czy innych przedsięwzięć sportowych, kulturalnych dla 

naszej młodzieży. W zakresie pomocy społecznej jak co miesiąc wydajemy jeszcze znaczące 

środki finansowe bo te świadczenia wychowawcze do połowy roku jeszcze są znaczące  

i w ostatnim miesiącu przypomnę, że tylko na wypłatę świadczeń wychowawczych 

przeznaczono kwotę 2 675 000 zł, na zasiłki rodzinne 1 005 000 zł i po kilkadziesiąt tysięcy na 

inne formy typu zasiłki stałe, okresowe, zasiłki celowe, pieniężne czy rzeczowe, jak również 

co miesiąc wspieramy dzieci z rodzin o niższych dochodach poprzez posiłki w szkole, w domu, 

dożywiamy w ten sposób 114 dzieci i pewne kwoty są kierowane w kierunku również dzieci  

i rodzin z Ukrainy. Na jednorazowe świadczenia pieniężne dla osób, które są naszymi gośćmi 

z Ukrainy przeznaczyliśmy w tym miesiącu 4 800 zł, nie jest aż taka duża kwota. Natomiast  

w tym miesiącu skorzystało 26 osób i dwie firmy, dla 124 osób przebywających u nas czyli 40 

zł na jedną osobę na dobę dało to w tym miesiącu kwotę 128 000 zł. Też posiłki dla tych dzieci 

w szkołach to jest 29 dzieci oraz zasiłek rodzinny dla tych obywateli z Ukrainy kwota 8 206 zł. 

To jest całość środków, które w miesiącu maju przeznaczyliśmy na rodziny naszych sąsiadów 

z Ukrainy. Kultura i sport. Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim, którzy brali udział w różnych 

imprezach z okazji Dni Ziemi Ropczyckiej. Bardzo dziękuję organizatorom tych Dni Ziemi 

Ropczyc. Bardzo dziękuję pani dyrektor Centrum Kultury Sylwii Ruszel bo na jej obowiązkach 

spoczywała organizacja i spinanie całości ale również bardzo serdecznie dziękuję dyrektorowi 

Adamowi Wojdonowi i jego współpracownikom, również wszystkim innym organizacjom jak 

nasze przedszkola, szkoły podstawowe, Urząd Miejski wspierający i parę innych jeszcze 

organizacji i stowarzyszeń choćby Koła Gospodyń Wiejskich, strażacy. Wiele organizacji 

włączyło się w organizację różnych zawodów, przeglądów kulturalnych, sportowych, wystawy, 

szereg różnych, ciekawych imprez można było uczestniczyć. Pogoda była średnia. Oczywiście 

konkurowaliśmy z ważnym w sobotę wydarzeniem w Sędziszowie w ramach Dni Sędziszowa. 

To jest dofinansowane przedsięwzięcie w zakresie muzycznym przez Telewizję Polską i radio, 

więc są tam zespoły z pierwszej półki, kapitał znaczący. Jestem zadowolony z tych dni, z tych 

wielu przedsięwzięć. Nie będę już w szczegółach omawiał innych imprez kulturalnych  

i sportowych ale w maju było ich wiele, począwszy od obchodów Konstytucji 3 Maja a jeszcze 

wcześniej mieliśmy też udaną imprezę Wiosna na targowisku. Dziękuję tym z państwa radnych, 

którzy mieliście trochę czasu i też żeśmy się spotkali po prostu, żeby porozmawiać bo też taki 

cel zakładamy dla tego targowiska, to też taki cel integracyjny. Będziemy to nadal robić by 

dwa, trzy razy w ciągu roku promować targowisko, funkcje tego targowiska, zachęcać do 

codziennego przyjścia, zachęcać handlowców do korzystania z tej bazy. Będziemy w jakiś 

sposób wywierać presję na tych wszystkich, którzy handlują warzywami w danym czasie, 

owocami na chodniku, kiedy nie jest to ani zbyt estetyczne ani zbyt zdrowe. Są przejeżdżające 

samochody, jest kurz, jest czasami niebezpiecznie. A tam jest czysto, bezpiecznie i w jednym 

miejscu, więc zachęcam wszystkich, aby korzystać z tego targowiska, które uważam, że  

w sposób efektywny wyremontowaliśmy. Jeżeli chodzi o kwestie imprez sportowych to było 

ich wiele w maju ale też konieczna obsługa techniczna infrastruktury technicznej jest istotna  

i ważna. Konserwacja, remonty, modernizacja. W ostatnim okresie został zmodernizowany 
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skatepark na Ogródku Jordanowskim można już zobaczyć, skorzystać. Pamiętam, że chyba 

wydaliśmy na ten cel 140 000 zł i większość tej kwoty była pozyskana. Również oddaliśmy 

gotowe oświetlenie sztuczne na stadionie piłkarskim w Gnojnicy i chcemy przygotowywać też 

projekt ostatniego boiska w Łączkach Kucharskich tak, żeby wszystkie te nasze stadiony na 

których odbywają się rozgrywki były w podobnym standardzie. Więc też zapowiadam, że  

w przyszłym roku będziemy robić wszystko, aby znaleźć środki i taki projekt przygotowany 

być może w tym roku zrealizować w Łączkach na tamtejszym stadionie. Dodam, że trwają 

prace już ostatnie, wykończeniowe budynku szatniowego na stadionie na Czekaju ale z tego 

stadionu już korzysta dzisiaj młodzież najmłodsza w ramach Soccera i nie tylko szkolna, też 

odmalowane zostały trybuny na stadionie ale też i ta scena, którą mieliśmy okazję podglądnąć, 

trybuny przez centrum sportu, scena przez centrum kultury, istotne i ważne bo też wpływa to 

na trwałość ale i na estetykę. Przygotowany był też świetny piknik rodzinny w Małej, przy 

wsparciu centrum sportu, centrum kultury ale przede wszystkim przez szkołę i sołtysa Małej  

i przy pomocy tamtejszych organizacji. Też bardzo dziękuję, to jest taki dobry przykład 

integracji mieszkańców po covidzie. Mieszkańcy nasi w sołectwach i w osiedlach oczekują 

tego typu możliwości, gdzie się można spotkać, porozmawiać, zobaczyć swoje dzieci 

występujące artystycznie, posłuchać jakieś muzyki. Przygotowujemy się do wdrożenia 

poważnego remontu podbasenia na basenie krytym, czyli wymiany filtrów i wszystkich 

urządzeń, które są decydujące o jakości i możliwości funkcjonowania  basenu a sezon na 

otwarte baseny jak zawsze pod koniec czerwca, jeśli pogoda dopisze i mam nadzieję, że też 

centrum sportu będzie w gotowości. Odbywa się wiele różnych turniejów, tak w zakresie szkoły 

podstawowej jak i powyżej szkół podstawowych. To są olimpiady lekkoatletyczne, turnieje 

strzeleckie, turnieje tenisa, biegi. Temu służą właśnie też te urządzenia, jak również  

i pracownicy centrum sportu i nauczyciele, aby wspólnie razem tą młodzież próbować 

zainteresować sportem.  

 

8. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w informatorze e-sesja Rada otrzymała kolejne 

sprawozdanie dotyczące działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Ropczycach. Jest to Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2021 rok dla Gminy Ropczyce. 

Poprosił radnych o zapoznanie się z tym sprawozdaniem.  

 

Radny p. Jan Rydzik -  Mam takie pytanie czy jest możliwość na górce na parkingu przy 

piekarni GS namalować pasy na tych boksach co parkują samochody. Tam źle parkują  

samochody i żeby jak najwięcej się zmieściło tych samochodów. Czy jest taka możliwość 

namalować takie pomieszczenia na te parkujące samochody. A druga rzecz na jakim etapie 

projekt budowy jest pumptrucka na górce? 

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Ja mam małą prośbę, mianowicie ostatnio miałem przyjemność 

być na stadionie w Łopuchowej, widzieć jak te dzieci małe trenują, grają w piłkę ale przy okazji 

też w moim kierunku była prośba. Mianowicie tam jest rów melioracyjny przy tym stadionie  

w związku z tym, że nie ma tam żadnego ogrodzenia ten rów melioracyjny jest zarośnięty dość 
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wysoką trawą. Tam zbiera się stojąca woda, która jak postoi przy takiej pogodzie chwilę czasu 

to ją czuć. Dzieci które mają 9-10 lat grając w piłkę wpada im do tego rowu, trzeba tą piłkę 

wyciągnąć. Takie dziecko jak nie zauważy, tam jest trawa więc wpada w tę wodę i  trzeba to 

dziecko odwieźć do domu bo trochę go czuć. Jakby się to dało wyczyścić, żeby ta woda zeszła. 

W okresie letnim to jest, jak te dzieci grają, szczególnie małe dzieci bo starsze sobie poradzą, 

przeskoczą, wyjdą, są większe, natomiast przy małych dzieciach jest trochę problem.  

 

Radna p. Maria Golenia - Panie burmistrzu ja się zwracam z prośbą. Najpierw dziękuję bo 

mówią, że jak ktoś dziękuje to dwa razy prosi, więc jeszcze raz dziękuję za wyróżnienie  

i chciałam zapytać czy jest jakaś szansa, żeby u nas tą ulicę Cichą wyremontować. Tak jak 

mówiłam 200 m tam jest, może by położyć tam nową nawierzchnię, może by to taniej wyszło 

niż łatanie dziur bo tam już jest dziura na dziurze. I druga sprawa jeżeli chodzi o koszenie 

rowów przy drodze na cmentarz, jest tam rów gminny i fajnie by było jakby dało radę go 

wykosić bo on jest dość głęboki, jak idą pogrzeby to niezbyt estetycznie wygląda. 

 

Zastępca Burmistrza Ropczyc p. Marek Misiura - W kwestii pumptracka to ja mogę 

odpowiedzieć, że to były dwa wnioski bo oczywiście ten projekt podzieliliśmy na dwa, zgodnie 

zresztą z koncepcją, którą mamy przygotowaną, czyli na małą i dużą pętlę. Te wnioski trafiły 

do Lokalnej Grupy Działania. Lokalna Grupa Działania wybrała te wnioski do dofinansowania. 

Niestety jeden wniosek z uwagi na odpowiedź urzędu marszałkowskiego dotyczący małej pętli 

zmuszeni byliśmy wycofać. Ta odpowiedź była negatywna i wskazywała na to, że taki wniosek 

tak czy inaczej będzie przez marszałka odrzucony. Na dzisiaj mamy taką sytuację, że mamy 

wniosek dotyczący dużej pętli pumptrack, który został wybrany przez Lokalną Grupę Działania 

i obecnie jest w ocenie w urzędzie marszałkowskim. Myślę, patrząc na dotychczasową 

praktykę, że ta ocena pewnie zakończy się gdzieś się na wakacjach, tak się przynajmniej 

spodziewamy, więc najwcześniej pewnie w lipcu dostaniemy odpowiedź o tym, że urząd 

marszałkowski ocenił ten wniosek i pewnie w sierpniu podpiszemy umowę i dopiero wtedy 

będziemy mogli ogłaszać przetarg, oczywiście to będzie zaprojektuj, wybuduj. Ten wniosek 

jest w ocenie urzędu marszałkowskiego i najwcześniej na wakacjach należy się spodziewać 

odpowiedzi.  

 

9. 

Przewodniczący Rady zamknął 49 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 


